
Rada Miasta Włocławek 

Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta 

Protokół nr 12/2023 

12 Posiedzenie w dniu 23 listopada 2023  

Obrady rozpoczęto 23 listopada 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:11 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni: 

1. Jacek Buława 

2. Janusz Dębczyński 

3. Krzysztof Grządziel 

4. Agnieszka Jura – Walczak (nieobecna) 

5. Józef Mazierski 

6. Stanisław Wawrzonkoski 

7. Katarzyna Zarębska 

8. Piotr Zwoliński 

1. Sprawy organizacyjne. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny 

Krzysztof Grządziel przywitał wszystkich zebranych na posiedzeniu Komisji, otworzył 

obrady stwierdzając, że na stan 8 radnych, na sali znajduje się 6 członków Komisji, 

tak więc obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne. 

Lista obecności radnych podczas obrad Komisji stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, że w Biurze Rady Miasta Włocławek 

oraz Biuletynie Informacji Publicznej udostępniony był protokół z obrad Komisji, które 

odbyły się w dniu 26 października 2023 roku. Radni mogli się z nim zapoznać. Nie 

zgłoszono do niego uwag, poprawek ani uzupełnień. 



Ponadto Wiceprzewodniczący Komisji zakomunikował, że wraz z zawiadomieniem o 

dzisiejszych obradach Komisji, Radni otrzymali projekt porządku obrad. W związku z 

powyższym zwrócił się do radnych z zapytaniem czy zgłaszają zmiany do tego 

porządku obrad.  

Żadnych zmian nie zaproponowano. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Włocławek na 2023 rok. 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2042. 

Skarbnik Miasta-Pani Honorata Baranowska, dokonała łącznego wprowadzenia do 

ww. projektów uchwał mając na uwadze fakt, że obydwie uchwały stanowią 

integralną całość. 

W obecnej propozycji zmian budżetu i WPF zwiększa się dochody budżetowe o 834 

tys zł, przychody o 202 tys zł i wydatki budżetowe o 1 mln 36 tys zł.  

W ramach dochodów proponuje się zmianę kwalifikacji dla środków planowanych do 

uzyskania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, który przestał być funduszem 

państwowym-przenosimy 383 tys zł. 

Proponuje się zwiększenia dochodów: 

• na podstawie pism Ministerstwa Finansów o 170 tys zł z tytułu subwencji 

oświatowej z przeznaczeniem na dofinansowanie doposażenia szkół i 

placówek oświatowych w zakresie nowych pomieszczeń do nauki.  

• z tytułu pozyskania środków od Powiatowego Urzędu Pracy z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego 

• o 38 tys zł, co stanowią wpływy z odszkodowań z polisy ubezpieczeniowej 

• z tytułu odpłatności za utrzymanie członków rodzin w DPS w wysokości 100 

tys zł 

• z tytułu odpłatności za usługi opiekuńcze w wysokości 369 tys zł oraz 

odpłatności świadczeniobiorców za pobyt w schronisku dla bezdomnych w 

wysokości 30 tys zł 

• o 90 tys zł z przeznaczeniem na realizację projektu pn. „Wsparcie osób 

starszych i kadry świadczącej usługi społeczne w zakresie przeciwdziałania 

COVID-19” 



• o 20 tys zł stanowiące odpłatności za pobyt dzuecu w placówkach 

opiekuńczo-wychowawczych. 

Proponuje się wprowadzenie nowych zadań pn.: 

• „Zakup wiat przystankowych” 

• „Zakup zamiatarki ulicznej i samochodu osobowego do kontroli pasa 

drogowego” 

• „Zakup i montaż siłowni i profesjonalnego zestawu do kalisteniki” 

• „Dostawa samochodu osobowego na potrzeby Urzędu Miasta” 

W ramach wydatków zmiany będą dotyczyć zadań pn.: 

• „Budowa aktywnych przejść dla pieszych/przejazdów rowerowych” 

• „Budowa dróg na terenach inwestycyjnych przy ul. Papieżka” 

• „Kujawski Plan Zabaw” 

• „Budowa budynków mieszkalnych”, „Przebudowa wylotu kolektora 

deszczowego do Wisły w okolicy ulicy Barskiej” 

• „Wykonanie alejek na terenie Cmentarza Komunalnego”, „Rekonstrukcja muru 

cmentarnego” 

• „WŁOCŁAWEK-MIASTO NOWYCH MOŻLIWOŚCI. Tutaj mieszkam, pracuję, 

inwestuję i tu wypoczywam” 

• „Wsparcie osób starszych i kadry świadczącej usługi społeczne w zakresie 

przeciwdziałania rozprzestrzenianiu się COVID-19” 

• „Przyjazne Południe Przyszłości” 

• „Kujawski Plac Zabaw” 

• „Zewnętrzne boisko do gry w piłkę koszykową 3x3 lub 5x5 oraz małą 

infrastrukturą towarzyszącą” 

Proponuje się zwiększenie planu wydatków bieżących Administracji Zasobów 

Komunalnych, Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 

Zwiększenia będą wykorzystane na pokrycie kosztów likwidacji szkód wyrządzonych 

w mieniu jednostek oświatowych. Związane będą również ze zwiększeniem składki 

na ubezpieczenie mienia oraz środków transportu jednostek oświatowych. 



Planuje się również zabezpieczenie środków na dotacje dla niepublicznych 

przedszkoli i punktów przedszkolnych. 

W związku z uzyskanymi dochodami zwiększa się plan wydatków Schroniska dla 

zwierząt celem przeznaczenia na zakup środków czystości i peletu dla kotów.  

Szczegółowe rozdysponowanie wydatków na poszczególnych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej oraz na dysponentów obrazuje Załącznik Nr 1 do projektu 

Uchwały zmieniającej budżet. W załączniku nr 2 do projektu uchwały zmieniającej 

WPF zaktualizowano wykaz przedsięwzięć.  

Po zakończeniu prezentacji ww. projektu uchwały, Wiceprzewodniczący Komisji 

poinformował, że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniami.  

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Katarzyna Zarębska zapytała, które przystanki będą objęte modernizacją? 

Odpowiedzi udzielił Pan Paweł Żyżelewicz dyrektor Wydziału Dróg, Transportu 

Zbiorowego i Energii informując, że planowana jest odbudowa wiat przystankowych 

przy ulicach Kapitulnej i Fredry. 

Radny Stanisław Wawrzonkoski zadał pytanie o ubytki w podatkach i obiecaną kwotę 

40 mln złotych. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że po rządowych zapowiedziach pisemnych Miasto 

otrzymało w trzech transzach (we wrześniu, październiku i listopadzie) łącznie 40 mln 

zł. Kwota ta nie wysyca ubytku, który wynosi około 149 mln zł. Pani Skarbnik 

przedstawiła dane finansowe odnoszące się do omawianej sprawy z lat 2019-2023 i 

poinformowała, że i tak brakuje jeszcze 29 mln zł. 

Kolejne pytanie radnego Stanisława Wawrzonkoskiego dotyczyło DPS-ów. Czy 

gmina dopłaca do pobytu mieszkańca? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wynika to z konkretnych przepisów i tak, gmina dopłaca. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta Włocławek na 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 



ZA (4) 

Krzysztof Grządziel, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Janusz Dębczyński, Józef Mazierski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Buława, Agnieszka Jura - Walczak 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, 

że w rezultacie przeprowadzonego głosowania Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji 

Miasta wypracowała pozytywną opinię o ww. projekcie uchwały w przedłożonym 

brzmieniu.  

Z racji tego, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej był 

opiniowany łącznie z projektem w sprawie uchwalenia budżetu, Wiceprzewodniczący 

Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2042. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2042.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Krzysztof Grządziel, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Janusz Dębczyński, Józef Mazierski 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Buława, Agnieszka Jura - Walczak 



Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, 

że w rezultacie przeprowadzonego głosowania Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji 

Miasta wypracowała pozytywną opinię o ww. projekcie uchwały w przedłożonym 

brzmieniu.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości. 

Projekt uchwały określa wysokość stawek w podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

Projekt realizuje delegację ustawową przewidzianą w ustawie o podatkach i opłatach 

lokalnych, zgodnie z którą rada gminy w drodze uchwały, określa wysokość stawek 

podatku od nieruchomości, w tym, że górne granice stawek kwotowych podatku od 

nieruchomości nie mogą przekroczyć stawek określonych przez Ministra Finansów. 

Zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z 21 lipca br. górne granice stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2024 zwiększyły się o 15% w 

porównaniu do stawek maksymalnych obowiązujących w roku 2023r. 

Niniejszą uchwałą proponuje się przyjęcie stawek w podatku od nieruchomości 

podwyższonych o 15%, to jest w wysokości procentowej wynikającej z 

obwieszczenia Ministra Finansów.  

I tak, stawki podatku dla gruntów: 

• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na 

sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków podwyższono do 

1,28 zł od 1m2 powierzchni; 

• pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych podwyższono do 6,43 zł od 1 ha 

powierzchni, 

• pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego podwyższono do 

0,59 zł od 1m2, 

• niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji podwyższono do 4,17 zł od 

1m2 powierzchni; 

Stawki podatku od budynków lub ich części: 

• mieszkalnych podwyższono do 1,01zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

• od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych prowadzeniem działalności 

gospodarczej podwyższono do 31,99 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 



• od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 

obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym podwyższono do 15.00 zł od 1m2 

powierzchni użytkowej, 

• od budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu 

przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych 

świadczeń podwyższono do 6,51 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

• od budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

publicznego podwyższono do 10,47 zł od 1m2 powierzchni użytkowej. 

Stawkę podatku dla budowli pozostawiono na dotychczasowym poziomie. 

Stosunek stawki proponowanej do maksymalnej na 2024 rok w przypadku stawki 

podatku dla gruntów: 

• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej-stanowi 95,52%, 

• pod wodami powierzchniowymi-96,55%, 

• pozostałych-83,10% 

• objętych obszarem rewitalizacji-94,99%. 

W przypadku stawki podatku dla budynków stosunek stawki proponowanej do 

maksymalnej: 

• mieszkalnych stanowi 87,83% 

• związanych z działalnością gospodarczą stanowi 96,65% 

• zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym stanowi 96,77% 

• związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych stanowi 96,30% 

• pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego stanowi 93,73% 

Pani Skarbnik poinformowała, że z informacją o zamiarze podwyższenia stawek 

podatku od nieruchomości wystąpiono do 3 central związkowych. Negatywną 

odpowiedź otrzymano od Zarządu Regionu Toruńsko-Włocławskiego NSZZ 

„Solidarność”. Zarząd Regionu Kujawsko-Pomorskiego NSZZ „Solidarność” nie 

wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały, natomiast Rada OPZZ 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego nie zajęła stanowiska w tej sprawie.  



Pani Skarbnik podkreśliła, iż przyjęcie proponowanych stawek podatku od 

nieruchomości spowoduje, że dochody z tytułu podatku od nieruchomości wzrosną w 

porównaniu do 2023 roku o około 11.304 tys zł. 

Po zakończeniu prezentacji ww. projektu uchwały, Wiceprzewodniczący Komisji 

poinformował, że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniami.  

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Stanisław Wawrzonkoski zapytał, jaki byłby dodatkowy zysk, gdybyśmy 

zastosowali maksymalne stawki podatkowe? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że około 4 mln zł. 

Radny Józef Mazierski zapytał, czy Prezydent Miasta po uchwaleniu dokona korekty i 

zwiększenia dochodów budżetu na 2024 rok.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w budżecie na przyszły rok, tej korekty jeszcze nie 

ma uwzględnionej. Plany będą analizowane i korygowane na bieżąco.  

Radny Krzysztof Grządziel zadał pytanie o wody powierzchniowe-czy jest ich chociaż 

z 20 ha w mieście? Zapytał również o centrale nasienne i ich powierzchnię. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że przedmiot opodatkowania jaki stanowią grunty pod 

wodami powierzchniowymi obejmuje powierzchnię około 14 ha. Natomiast jeśli 

chodzi o centrale nasienne to jest podana powierzchnia wyrażona w metrach 

kwadratowych i wynosi 24 tys 8 m2 oraz 3 tys 37 m2. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Krzysztof Grządziel, Stanisław Wawrzonkoski, Katarzyna Zarębska, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (2) 

Janusz Dębczyński, Józef Mazierski 



NIEOBECNI (2) 

Jacek Buława, Agnieszka Jura - Walczak 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, 

że w rezultacie przeprowadzonego głosowania Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji 

Miasta wypracowała pozytywną opinię o ww. projekcie uchwały w przedłożonym 

brzmieniu.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnień podatku od nieruchomości. 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Skarbnik Miasta Pani Honorata 

Baranowska, informując, że w niniejszej uchwale zapisy mają na celu zwolnienie od 

podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części zajętych na realizację 

zadań na rzecz lokalnej społeczności w zakresie przedstawionym w § 1, tj. zajęte na 

realizację zadań na rzecz lokalnej społeczności w zakresie krzewienia kultury i 

sportu, pomocy społecznej, działalności opiekuńczo-wychowawczej, przeciwdziałania 

alkoholizmowi i usuwaniu jego następstw oraz opieki nad bezdomnymi zwierzętami.  

Ponadto podjęcie przedmiotowej uchwały wynika z konieczności dostosowania 

przepisów dotychczas obowiązującej uchwały z 2004 roku w sprawie zwolnień z 

podatku od nieruchomości do obowiązujących przepisów ustawy z 1991 roku o 

podatkach i opłatach lokalnych. 

Po zakończeniu prezentacji ww. projektu uchwały, Wiceprzewodniczący Komisji 

poinformował, że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniami.  

W dyskusji udział wzięli: 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zwolnień podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Janusz Dębczyński, Krzysztof Grządziel, Józef Mazierski, Stanisław Wawrzonkoski, 

Katarzyna Zarębska, Piotr Zwoliński 

NIEOBECNI (2) 



Jacek Buława, Agnieszka Jura - Walczak 

Po zakończeniu procedury głosowania Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, 

że w rezultacie przeprowadzonego głosowania Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji 

Miasta wypracowała pozytywną opinię o ww. projekcie uchwały w przedłożonym 

brzmieniu.  

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

7. Zakończenie obrad Komisji. 
 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta radny Krzysztof Grządziel zakończył obrady 

Komisji w dniu 23 listopada 2023 roku.  

Krzysztof Grządziel Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu Rozwoju i 

Promocji Miasta 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


